
یکشنبه  30 مرداد  1401- 23 محرم 1444 - 21 آگوست 2022 - سال بیست  و یکم - شماره  5788  2  سیاسی

اردوی تابستانی حزب مردم سالاری همزمان با نودمین 
همایش فصلی این حزب با حضور اعضای شورای مرکزی و 
دفتر سیاســی و روسای شاخه ها و کمیته ها و سازمان ها در 
روزهای پنجشــنبه و جمعه )27 و 28 مرداد ماه( در محل 

دهکده گردشگری گلستانکوه خوانسار برگزار شد.
شرکت کنندگان در این اردو علاوه بر حضور در مجموعه 
تفریحی سرچشمه و حسینیه حبیبی و آسیاب آبی و حوزه 
علمیه خوانسار از مجموعه تاریخی ارگ گوگد گلپایگان نیز 

دیدن کردند.
مصطفی کواکبیــان، دبیر کل حزب مردم ســالاری در 
مراســم اختتامیه این اردو ســخنان مبسوطی به شرح زیر 

ایراد نمودند.
بسم الله الرحمن الرحیم

خــدا را شــاکریم که توفیق داد پس از غلبه نســبی بر 
کرونا بتوانیم یکبار دیگر در خدمت شــما عزیزان باشیم. با 
گرامیداشت 26 مرداد ماه سالروز بازگشت آزادگان سرفراز 
به کشــور عزیزمان و بزرگداشت یاد و خاطره امثال شهید 
بنی اردلان و تمامی عزیزانی که در مدت بیش از 20 ســال 
گذشــته در کنار ما بودند و به دیار باقی شتافتند در اینجا 
جمع بندی مباحث دفتر سیاسی و کمیته استان ها و کمیته 
هماهنگی شاخه ها و ســازمان جوانان و سازمان زنان را در 

پنج محور تقدیم شما می نمایم. 
صددرصد از احیای برجام حمایت می کنیم 

اولین محــور موضوع مربــوط به برجام اســت، بدون 
هیچگونه قید و شــرطی از مذاکرات ویــن و احیای برجام 
حمایت می کنیم البته بر این باوریم که جناب آقای رئیسی 
و دولت فعلی هیچگونه توجیهی برای تاخیر در توافق احیای 
برجام ندارد. زیرا هیچگونه منعی از سوی مقام معظم رهبری 
و شورای عالی امنیت ملی در مسیر دستیابی به توافق وجود 
ندارد. خوشبختانه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلــس یازدهم هم اعــلام کرده صرفا گــزارش نحوه لغو 

تحریم ها باید داده شود. 

مــا معتقدیم یک ســال از روی کار آمــدن دولت فعلی 
گذشــته است و همین یک ســال هم فرصت از دست رفته 
است. خوشــبختانه هیچ اصلاح طلبی هم چوب لای چرخ 

مذاکرات نگذاشته و همه حمایت می کنند. 
حتی افراد جبهه پایــداری و امثال کیهان هم امروزه بر 

ضرورت توافق تاکید دارند. 
البته در ملاقات با آقای محسنی اژه ای از تیتر کیهان که 
نوشــته بودند پس از سلمان رشــدی نوبت پمپئو و ترامپ 
است هم انتقاد کردم که اگر یک روزنامه اصلاح طلب چنین 
تیتری می زد می گفتند می خواهند در مســیر تصمیم نظام 

برای نتایج مذاکرات مانع تراشی کنند. 
هنوز زود است در مورد مجلس دوازدهم 

موضع گیری کنیم 
محور دوم مربوط به انتخابات مجلس دوازدهم در ســال 

آینده است که البته هنوز زود است الان موضع گیری کنیم 
اما قطعا به همراه مجموعه اصلاح طلبان می خواهیم که حتما 
فعال باشیم به شرط آنکه یخ اکثریت مردم باز شود و شاهد 
غیبــت 60 درصدی مردم، همانند مجلــس یازدهم و 52 
درصدی ریاســت جمهوری سیزدهم نباشیم. ضمنا بتوانیم 
یک لیســت سراســری ارائه دهیم نه آنکه همانند مجلس 
یازدهم فقط 60 نفر در سراســر کشور داوطلب تایید شده 
داشــتیم این نکته را در اواخر مجلس دهم هم به شــورای 

نگهبان تذکر دادم.
بزرگترین عامل موثر برای حضور حداکثری مردم 
در انتخابات بهبود وضعیت معیشتی آحاد مردم است

محور سوم همان بحث تاکید بر حضور حداکثری مردم 
در انتخابــات آینده اســت که بدون شــک بهبود وضعیت 
معیشــتی آحاد مردم بزرگترین عامــل موثر در این زمینه 

است. هر چند عده ای افراد جاهل یا مغرض بشدت مخالف 
حضــور حداکثری مردم هســتند و حاضرنــد بخاطر یک 
دســتمال قیصریه را به آتش بکشند و نمی خواهند اکثریت 
جامعه در سرنوشت خودشان موثر باشند چون به ضرر جناح 

خودشان می دانند!
پنج همایش بزرگ در نیمه دوم سال جاری برگزار 

خواهیم کرد
محور چهارم برنامه های حزب مردم سالاری در نیمه دوم 
ســال جاری اســت که البته علاوه بر جلسات دفتر سیاسی 
و شــورای مرکزی و همایش فصلی که براساس زمانبندی 
خودش انجام می شود و غیر از بیست و یکمین کنگره حزب 
که در یازدهم اسفند ماه برگزار خواهد شد پنج همایش مهم 

برگزار خواهیم کرد.
یک همایــش در مورد همان بحث جمهوریت ســوم و 
ضرورت بازنگری قانون اساسی است که احتمالا با همکاری 

دوستان مجمع نمایندگان ادوار برگزار خواهیم کرد.
همایش دیگر از سوی سازمان جوانان و دانشجویان حزب 

همزمان با 13 آبان یا 16 آذر برگزار خواهیم کرد.
همایش سوم از سوی سازمان زنان حزب در مورد حقوق 
زنان و از جمله امکان حق داوطلبی برای ریاست جمهوری 

خواهد بود.
همایش چهارم از سوی کمیته برنامه ریزی حزب در مورد 

مفهوم یارانه پنهان خواهد بود.
و همایش پنجم هم از ســوی شاخه فرهنگیان در مورد 

مطالبات برحق آنان خواهد بود.
گسترش کمی و کیفی تشکیلات و آموزش جزو 

برنامه های جدی پیش روی ماست
محور پایانی بحث ما ادغام دو کمیته تشکیلات و آموزشی 
است که انشاالله در دو زمینه کمی و کیفی با افزایش تعداد 
اعضا براساس دستور العمل خاص انجام خواهد گرفت که به 
لطف الهی جزو برنامه های جدی ما خواهد بود و از ســوی 

کمیته تشکیلات و آموزش حتما ابلاغ خواهد شد.

دبیر کل حزب مردم سالاری در مراسم اختتامیه اردوی تابستانی این حزب در دهکده گردشگری گلستانکوه خوانسار:

آقای رئیسی هیچگونه توجیهی برای تاخیر در توافق احیای برجام ندارد
* به شرط امکان ارائه لیست سراسری به همراه اصلاح طلبان، در انتخابات مجلس دوازدهم فعال خواهیم بود

* بهبود وضعیت معیشتی مردم بزرگترین عامل موثر برای حضور حداکثری مردم در انتخابات است
هر چند عده ای حضور حداکثری مردم را به ضرر جناح خودشان می دانند 

* غیر از کنگره بیست و یکم حزب که در اسفند ماه برگزار می شود پنج همایش بزرگ از جمله همایش 
ضرورت بازنگری قانون اساسی را در نیمه دوم سال جاری برگزار خواهیم کرد 

رئیس جمهور با اشــاره در پیش بودن آئین راهپیمایی 
بزرگ اربعین حســینی و بازگشــایی مراکز آموزشــی، بر 
ضرورت تزریق دُز یادآور واکســن کرونا و اســتمرار رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، سیدابراهیم رئیسی در جلسه شنبه ستاد 
ملی مقابله با کرونــا، با قدردانی از زحمات و مجاهدت های 
کادر بهداشــت و درمان در صیانت از جــان مردم در برابر 
ویروس کرونا، گفت: ایثار، از خودگذشتگی و مجاهدت های 
همه اعضای کادر بهداشــت و درمان در طــول مواجهه با 
همه گیری کرونا، برگ درخشانی تاریخ این مرز و بوم است و 

در حافظه جمعی ملت ایران ماندگار خواهد بود.
رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به حرکت آغاز شده به 

ســوی خودکفایی کشــور در حوزه دارو، ضمن قدردانی از 
داروســازان داخلی، خاطرنشــان کرد: دولت از تلاش  برای 
تولید همه داروهای مورد نیاز کشور توسط داروسازان داخلی 

حمایت می کند.
رئیسی با اشاره به گزارشــی مبنی بر تولید بیش از ۹0 
درصد از داروهای مورد نیاز توسط شرکت های داخلی، این 
دســتاورد را افتخارآمیز دانســت و افزود: استمرار این روند 
بدون تردید یک گام راهبردی در حوزه سلامت عمومی در 

کشور است و دولت با همه توان از آن حمایت می کند.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به بازگشایی قریب الوقوع 
مراکز آموزشــی و همچنین در پیش بودن اربعین حسینی 
گفت: همانطــوری که با تلاشــهای کادر درمــان و البته 

همراهــی جدی مــردم توانســتیم بر خیزهــای مختلف 
بیماری غلبه کنیــم، هم اکنون نیز همچنان همراهی مردم 
در رعایت دســتورالعمل ها ضرورت دارد و پیش نیاز توفیق 

سیاستگذاری ها در مدیریت کرونا است.
وی همچنین لزوم تزریق دز یادآور واکسن را مورد تأکید 
قرار داد و اظهار داشــت: بررسی ها نشان می دهد تزریق دز 
یادآور واکســن کرونا در صیانت از جان افــراد مؤثر بوده و 
کسانی که دز یادآور تزریق نکرده اند، بیشتر در معرض آسیب 

قرار دارند.
 رئیســی انجام تست و شناســایی مبتلایان به کرونا در 
مرزها و مبادی ورودی کشــور را نیز ضروری برشــمرد و از 
همه مردم خواست که برای ایمن ماندن از کرونا و سویه های 

جدید آن، نســبت به رعایت کامل اصول بهداشتی اهتمام 
ویژه داشته باشند.

»اجرای طرح پزشــک خانواده« از دیگر موضوعات مورد 
تأکید رئیس جمهور در جلسه ستاد کرونا بود. دکتر رئیسی 
وزارت بهداشت و درمان را مکلف کرد در اجرای برنامه های 
تحولی دولت در حوزه سلامت، طرح پزشک خانواده و نظام 
ارجاع را خصوصاً در شــرایطی که کشــور همچنان درگیر 
همه گیری کرونا است، با سرعت بیشتر عملیاتی کند. رئیس 
جمهور در پایان سخنان خود با اشاره به برگزاری مسابقات 
ورزشی با حضور تماشاگران در ورزشگاه ها بر ضرورت رعایت 
مصوبه ســتاد ملی مقابله با کرونا برای حضور 30 درصدی 

تماشاگران در اماکن ورزشی مسقف تاکید کرد.

سخنگوی هیات تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه گفت: 
چون گزارش از ســوی مجلس به قوه قضائیه ارجاع شــده، 
حتما مجلس پیگیری های خود ر انجام می دهد که پرونده 

در چه مرحله ای است.
حجت الله فیروزی در گفت و گو با ایسنا، درباره مطالبه 
مجلس از قوه قضائیــه برای پیگیری گزارش های تحقیق و 
تفحصــی که به این قوه ارجاع می شــود، از جمله در رابطه 
با گــزارش اخیر تحقیق و تفحص از فــولاد مبارکه، گفت: 
مجلس یک ســری ســازوکارهای نظارتی برای نظارت بر 
مجموعه هایی که دولتی هســتند دارد و فولاد مبارکه نیز 
یکی از مجموعه هایی است که بخش عمده سهام آن متعلق 

به دولت است.
وی در ادامه تصریح کرد: این سازوکارهای نظارتی مجلس 

گاهی نســبت به اشخاص و گاهی نیز نسبت به مجموعه ها 
اســت. نسبت به اشــخاص امکان دارد طرح سوال، تذکر و 
استیضاح مطرح شود که وزیر و مخاطبان اشخاص حقیقی 
هستند که به تناسب جرم و مسئولیتشان پاسخگو هستند. 
مثلا امکان دارد که مجلس تذکر بدهد و سوالی مطرح کند و 
یا در نهایت تعدادی از نمایندگان با هم استیضاح را در مورد 
وزیر یا مســئولی مطرح کنند، ولی در برخی موارد نظارت 
نســبت به عملکرد است که این عملکردها در قالب تحقیق 
و تفحص مطرح می شــود و به نوعی هــم حق نمایندگان 
اســت و به نمایندگی از طرف مردم، وقتی ابهاماتی نسبت 
به مجموعه ای وجود داشته باشــد تحقیق و تفحص انجام 
می شود و در طول مجالس مختلف هم معمولا این اتفاقات 

افتاده است.

نماینده مردم فســا در مجلس با بیان اینکه در مجلس 
فعلی هم چند مورد تحقیق و تفحص کلید خورده که یکی از 
آنها مربوط به فولاد مبارکه بوده است، گفت: طراحان اصلی 
تحقیق و تفحص ابهاماتی نســبت به عملکرد این مجموعه 
داشــتند که این ابهامات در قالب تحقیق و تفحص صورت 
گرفته و گزارش آن با توجه به تمدیدهایی قانونی که انجام 
شــده، بعد از حدود 8 ماه تهیه شده و خلاصه این گزارش 
در صحن علنی مجلس خوانده شــد و گزارش کامل آن هم 
طبق معمول به همراه مســتندات از طریق هیات رئیسه به 
قوه قضائیه ارجاع شد. فیروزی در ادامه اظهار کرد: طبیعی 
اســت که قوه قضائیه باید مســتندات را بررسی کند و اگر 
اتهامی متوجه کسی هست و تضییع حقی شده باشد، دیگر 
تشخیص آن با قاضی است و مجلس نمی تواند در این حوزه 

ورود کند.سخنگوی هیات تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه 
در رابطه با اینکه آیا مجلس روند رسیدگی به این پرونده ها 
و تحقیق و تفحص ها را پیگیری می کند یا خیر، گفت: قطعا 
با توجه به اینکه ارجاع از طرف مجلس انجام شــده، حتما 
معاونت نظارت مجلس پیگیری ها و ارتباط ها را با قوه قضائیه 
دارند، ولی، تشخیص دهنده اصلی قوه قضائیه و قاضی پرونده 
است که تصمیم می گیرند که آیا این اتهامات و مستندات آن 
درست است یا نه و اینکه اگر اتهامی درست است و موضوع 
جرمی محقق شــده، متوجه چه کسی اســت که آنها او را 

احضار کرده و بررسی های خود را انجام می دهند.
فیروزی در پایان یادآور شد: چون گزارش از سوی مجلس 
ارائه شده، حتما مجلس پیگیری های خود ر انجام می دهد 

که پرونده در چه مرحله ای است.

رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور با اشاره به ماجرای 
مرگ مشکوک قاضی منصوری در رومانی گفت: اگر انتظار  
این باشد که ما بگوییم قاضی منصوری خودکشی کرده، این 
حرف بی ربط و غیرکارشناســی است؛ ما شرح جسد را به 
قاضی پرونده منتقل می کنیم و قاضی با تحقیقات بین الملل 
و همکاری اینترپل  و سایر ادله هایی که دارد، نظر نهایی را 
اعلام می کند. عباس مســجدی در بازدید از ایسنا در گفت 
و گو با خبرنگاران این رســانه درباره مدت زمان لازم برای 
اظهار نظر ســازمان پزشکی قانونی در پرونده ها از جمله در 
پرونده های خاص که رسانه ای می شوند، گفت: فرآیندهای 
مختلفی در سازمان پزشکی قانونی اتفاق می افتد.به عنوان 
مثال ممکن اســت در یک معاینه ساده کمتر از 20 دقیقه 
پاسخ یک مقام قضایی را بدهیم ولی در بعضی مواقع ممکن 
است برای تعیین علت فوت و نمونه هایی که در سالن تشریح 
می گیریم و آزمایش های مختلفی که انجام می دهیم، حدود 
دو ماه و نیم طول بکشد؛ بنابراین نمی توانیم زمان خاصی را 
برای هر پرونده در نظــر بگیریم.  وی افزود: در پرونده های 
قضایی، ما بخشــی از پرونده هســتیم و بعضا انتظاراتی که 
همکاران شــما از ما دارند این اســت که ما در کل پرونده 
اظهار نظر کنیم ولی ایــن ارتباطی با ما ندارد. پرونده هایی 
همچــون قاضی منصوری یا خانم نامــداری یا متروپل و ... 
در آن مقطع و زمان که به ما ارجاع می شــود، مســئولش 
هستیم. مثلا درباره حسین عبدالباقی مالک متروپل گفته 
شــد که آیا  جســد الباقی بوده یا خیر؟ ما در این خصوص 
بررســی کرده و از بستگان او  نمونه  اخذ کردیم و براساس 
آن نمونه اثبات کردیم که این فرد عبدالباقی اســت و اینکه 
رسانه های  خارجی حرف هایی زدند و افراد غیرکارشناس و 
نــادان در حوزه ژنتیک اظهارنظر هایی کردند، جای خودش 
است.  مسجدی درباره نبش قبر مجید عبدالباقی برادر مالک 
متروپل، گفت: نبش قبر  برادر مالک متروپل ارتباطی به ما 
ندارد زیرا به صورت غیرمجاز، غیرقانونی و غیرشرعی اتفاق 
افتاده و مکاتبه ای هم در این زمینه با ما انجام نشده است.

وی درباره طرح برخی شــایعات و ابهامات در خصوص 

اینکه  حســین عبدالباقی مالک متروپل زنده است؟ گفت: 
ما توانســتیم نمونه های سالم را از  مادر و همسر و فرزندان 
او  دریافــت کنیم و  کمتر از ۴8 ســاعت در این خصوص 
اظهــار نظر کردیم و به مقام قضایــی اعلام کردیم؛ البته به 
خاطر اظهارنظرهای غیرکارشناسی افراد غیرمسوول در حوزه 
ژنتیک،  روابط عمومی ســازمان پزشکی قانونی و مسوول 

بانک ژنتیک توضیحات علمی و فنی را ارائه دادند.
مســجدی تاکید کرد: ما به جهــت اینکه زیر مجموعه 
دستگاه قضایی هستیم، مسئول اطلاع رسانی در پرونده های 
خاص نیســتیم و این اطلاعات در اختیار قاضی است؛ زیرا 
یک بخشــی از پرونده برعهده ماست. مثلا  پرونده فردی به 
دست ما می رسد و  موضوع را بررسی می کنیم و می گوییم 
علت فوت، خودکشی است ولی تحقیقات پلیس را نداریم و 
ممکن است در تحقیقات پلیس موضوع دگرکشی باشد؛ لذا 
باید  اظهارنظر کارشناسان ما و پلیس بررسی و نهایتا علت 

فوت تعیین  شود. 
اینکه پزشکی قانونی اعلام کند؛ قاضی منصوری 

خودکشی کرده بی ربط است
رئیس سازمان پزشــکی قانونی کشور درباره علت فوت 
قاضی منصوری -  یکی از متهمان پرونده فساد اکبر طبری 
که خردادماه ســال ۹۹ جسدش در رومانی پیدا شد- گفت: 
در خصوص پرونده هایی همچون نامداری، متروپل یا پلاسکو 
و... در وظیفه ای که به ما ارجاع شــده،  نظر کارشناسی را 
دادیم و آن نظر کامل نیســت. اگر انتظار  این باشــد که ما 
بگوییم قاضی منصوری خودکشی کرده، این حرف بی ربط و 
غیرکارشناسی است. ما شرح جسد را به قاضی پرونده منتقل 
می کنیم و قاضی با تحقیقات بین الملل و همکاری اینترپل  

و سایر ادله هایی که دارد، نظر نهایی را اعلام می کند.
وی تاکید کرد: هر دستور قضایی که به سازمان پزشکی 
قانونی داده شود، پزشکی قانونی آمادگی لازم برای همکاری 
را دارد. در حوزه های آموزشــی و پژوهشــی با کشــورهای 
مختلف همکاری داریم. مثلا در حادثه ســقوط هواپیمای 
ایران-ارمنســتان تیمی را خواســتند که هماهنگ شــد و  

درکنار اینترپل، تیم پزشکی قانونی ما اعزام شد. همچنین در 
رابطه با سقوط هواپیمای اوکراینی تیم های خارجی به ایران 
آمدند و همکاری های بین المللی انجام شــد. آنها آمدند تا 
فرآیندهایی را که ما دنبال می کنیم ببینند و نه نکته تکمیلی 
داشتند و نه نقدی  به همکاران ما داشتند و عمدتا کارشان 
تایید بود.  براساس این گزارش، نام غلامرضا منصوری قاضی 
وقت اجرایی لواسان نخســتین بار در کیفرخواست پرونده 

اکبر طبری در سال ۹۹ مطرح شد.
متهم ردیف نهم پرونده طبری -غلامرضا منصوری- که 
از کشــور خارج شــده بود،  به دریافت رشــوه بالغ بر 500 
هزار یورو متهم بود. در اولین جلســه دادگاه »اکبر طبری« 
معاون اجرایی سابق حوزه ریاست قوه  قضائیه در 18 خرداد 
سال ۹۹، رسول قهرمانی نماینده دادستان در تشریح عناوین 
اتهامی ردیف دوم پرونده گفت: حسن نجفی که با دستگیری 
متهم اصلی پرونده به خارج از کشور متواری شد، به مشارکت 
در تشــکیل شبکه چند نفری در امر ارتشاء، پرداخت رشوه 
به اکبر طبری و پرداخت رشوه به غلامرضا منصوری قاضی 

وقت اجرایی لواسان به مبلغ 500 هزار یورو، متهم است.
غلامرضا منصوری، یک روز بعد از نخستین جلسه دادگاه 
طبــری در پیامی ویدیویی متواری بودن خود را انکار کرد و  
در آن وعده بازگشت به کشور را داد.  چند روز پس از انتشار 
این ویدیو  اسماعیلی ســخنگوی اسبق قوه قضائیه خبر از 
بازداشــت منصوری در رومانی توسط پلیس اینترپل داد و 
گفت: یکی دو نفر از متهمان در خارج از کشور به سر می برند 
که یکی از آنها به نام آقای منصوری اعلام کرده بود که »من 
دارم به ایران بر می گردم و در جلســه شرکت خواهم کرد« 
اما با بررســی هایی که ما انجــام دادیم، دیدیم این »اعلام« 
خیلی جدی نیســت و بیشتر یک برنامه »تبلیغاتی« است. 
به همین جهت بــا اقدامی که از ناحیه مرجع قضایی انجام 
شد، مراتب به پلیس بین الملل کشورمان و اینترپل رومانی 
اعلام شد و  این فرد در اختیار اینترپل قرار گرفته و دستور 
بازداشــتش در کشور رومانی صادر شــده است اما به دلیل 
محدودیت های پروازی ناشی از بیماری کرونا، انتقال وی به 

ایران و حضور او در جلســه دادگاه فعلا ممکن نیست ولی 
در روزهای آینده این کار انجام می شــود. جمعه 30  خرداد 
۹۹   از هتــل دوک بخارســت در رومانی  خبر رســید که 
جسد این قاضی بازنشسته  پیدا شده است. در همان زمان، 
سردار هادی شیرزاد رئیس پلیس بین المللی نیروی انتظامی 
اعلام کرد: پیامی از اینترپل بخارست )کشور رومانی( دریافت 
کردیــم مبنی بر اینکه برای فــرد تحت تعقیب اعلان قرمز 
آقای »غلامرضــا منصوری« یک حادثه غیرمترقبه رخ داده 
و وی خود را از پنجره هتل محل اقامتش در بخارســت به 
پائین پرت کرده است. پلیس بخارست با تاکید بر خودکشی 
آقــای منصوری، فوت وی را تائید کرده اســت. یکم مرداد 
ســال ۹۹  جسد قاضی منصوری به کشــور منتقل  شد و 
بررســی های پزشــکی قانونی برای شناسایی جسد و علت 
مرگ آغاز شــد. 16 مرداد ۹۹ اسماعیلی در ارتباط با متهم 
منصوری خاطرنشان کرد: جسد وی به خانواده تحویل شد 
که به استان محل اقامت او منتقل و به خاک سپرده شد. از 
وضعیت معاینه جسد اطلاعاتی به دست می آید، اما بررسی 
دقیق تــر این حادثه نیازمند آن اســت که اطلاعات مربوط 
از کشــور رومانی مانند تصاویر ضبط شده از دوربین هتل 
محل اقامت و اسناد و نوشته هایی متعلق به وی در اختیار ما 
قرار بگیرد. فقط جسد این فرد به ایران منتقل شده است و 
پیگیری های قضایی و اینترپل و طرف وزارت خارجه در حال 
انجام است تا بتوانیم رمزگشایی کرده و به حقیقت نحوه جان 
باختن وی برسیم. مسجدی رئیس پزشکی قانونی 20 بهمن 
۹۹  نیز در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه پرونده قاضی 
منصوری به کجا رســید و نظر نهایی پزشکی قانونی درباره 
مرگ او چیســت؟ گفت: در روزهای اول که پرونده قاضی 
منصوری از خارج به کشــور منتقل شد، آزمایش تشخیص 
هویت انجام و به مرجع قضایی اعلام شد. در حدود ۴0 روز 
یا  کمتر از ۴0 روز این امر طول کشــید با اینکه آزمایشات 
پرونده ها دو ماه طول می کشد ولی در این پرونده  به جهت 
حساســیت  در کمترین زمان نظر کارشناسی را به مرجع 

قضایی اعلام کردیم.

رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

تاکید بر تزریق دوز یادآور واکسن کرونا با توجه به نزدیکی موعد بازگشایی مدارس و پیاده روی اربعین

مجلس رسیدگی قوه قضائیه به گزارش تفحص از فولاد مبارکه را پیگیری می کند

توضیح رئیس سازمان پزشکی قانونی درباره پرونده های عبدالباقی و قاضی منصوری

»سپیده رشنو« به اجتماع و تبانی به قصد ارتکاب جرم 
علیه امنیت کشور متهم شد

مرکز رسانه قوه قضائیه از صدور و ابلاغ کیفرخواست برای »سپیده رشنو« به 
اتهام اجتماع و تبانی به قصد ارتکاب جرم علیه امنیت کشور خبر داد.

به گزارش قوه قضائیه، حجت الاسلام افشاری، رئیس شعبه 26 دادگاه انقلاب 
اســلامی تهران با اشاره به برگزاری جلسه تفهیم اتهام »سپیده رشنو«، با توجه 
به کیفرخواست صادره و ارجاع پرونده به این شعبه، گفت: در اجرای قانون آیین 
دادرســی کیفری و الزام قانون گذار به ابلاغ کیفرخواست، متهم از زندان احضار 
شده و در شــعبه مذکور، مفاد کیفرخواست صادره از سوی دادسرای عمومی و 

انقلاب تهران به وی ابلاغ شد.
وی تاکید کرد: متهم از مفاد پرونده، اتهامات و ادله انتسابی که دایر بر اجتماع 
و تبانی به قصد ارتکاب جرم علیه امنیت کشور ازطریق ارتباط با افراد خارج نشین 
و فعالیت تبلیغی علیه جمهوری اســلامی و تشویق مردم به فساد و فحشا بود، 
آگاه شــد تا جهت دفاع از خود، با توجه به مفاد کیفرخواست صادره، در جلسه 

رسیدگی آمادگی لازم را کسب کند.

تحلیل عبدی از دلیل فساد در فولاد مبارکه:
رسانه ها مقصرند

یک تحلیلگر مســائل سیاسی معتقد است علت وقوع فساد در فولاد مبارکه، 
ناتوانی رســانه ها در ایفای نقش اطلاع رســانی و نظارتی اســت. عباس عبدی 
در گفت وگو با ایســنا، در پاســخ به آن پرســش که دلیل این شکل از فساد در 
فولاد  مبارکه که خیلی از نهاد ها، افراد سیاســی و غیر سیاسی، رسانه ها و حتی 
فعالین فضای مجازی به آن آلوده شده اند، چیست؟ اظهار کرد:این وضعیت چند 
علت اساســی دارد؛ رسانه ها در ایران واجد کارکرد اصلی خود نیستند. آنها باید 
اطلاع رسانی و نظارت کنند و نمی کنند، ولی فضای کلی رسانه های جریان اصلی 
به بیراهه کشــیده شده و رسانه های دیگر هم نمی توانند آن دسته از رسانه ها را 
کنترل کنند. وی اظهارکرد: همچنین نظام حرفه ای مستقل روزنامه نگاری وجود 
ندارد و همه چیز دولتی است. صدا و سیما 22 میلیارد تومان می گیرد بدون آنکه 
کار مفیدی کند و طبیعی اســت که ما به ازای آن، حقیقت به حاشــیه می رود. 
عبدی در پایان گفت:بنابراین وقتی این رســانه ها کارکرد واقعی خود را ندارند، 

اساسا آلوده می شوند، البته آلوده هستند و آلوده تر می شوند.

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد
تایید لایحه مربوط به تامین مالی تحویل مواد اولیه قیر 

به دستگاه های اجرایی
سخنگوی شورای نگهبان از تغییر سازوکار تامین مالی تحویل مواد اولیه قیر 
به دســتگاه های اجرایی خبر داد. به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف در توییتر 
نوشــت : »لایحه دوفوریتی اصلاح بند »ز« تبصره )1( قانون بودجه سال 1۴01 
کل کشــور« در خصوص تغییر ســازوکار تامین مالی تحویل مواد اولیه قیر به 
دستگاه های اجرایی موضوع این قانون، در جلسه شورای نگهبان بررسی و مغایر 

شرع و قانون اساسی شناخته نشد.«

لایحه انتخابات به سرعت آماده شده و به مجلس می رود
وزیر کشور اعلام کرد که تلاش می کنیم تا لایحه انتخابات با سرعت آماده و 
به مجلس ارســال شود. به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در نشست خبری خود 
با خبرنگاران رسانه ها درباره لایحه جامع انتخابات، اظهار کرد: یک لایحه دولت 
قبل به مجلس فرســتاده و طرحی هم در مجلس وجود داشته که آن لایحه به 
تکمیل نیاز دارد. مبنای ما سیاســت های کلی انتخابات است و لایحه باید با آن 
تطبیق داشته باشد. لایحه انتخابات شامل انتخابات ریاست جمهوری، شوراها و 
مجلس شورای اسلامی می شود و انتخابات خبرگان رهبری در این لایحه ممکن 
اســت خیلی پررنگ نباشد. تلاش می کنیم تا با ســرعت این لایحه آماده و به 
مجلس ارسال شود. وی همچنین در پاسخ به سوالی درباره درگیری های مرزی 
با طالبان اظهارکرد: تا حالا 5 یا 6 مورد تیراندازی های مرزی از ســوی مرزبانان 
طالبان داشته ایم، چون آنها نسبت به مسایل مرزی آشنایی ندارند که با تماس با 

مرکز طالبان قضیه حل شد و کار به جای جدی نکشید. 
وی دربــاره مســأله درگیری با طالبان بیان کرد:  موضوع انســداد مرزی در 
دستور کار اســت و ستادکل نیروهای مسلح موظف شده تا این مسأله را دنبال 
کند. بعضی فنس ها یا دیوارکشی ها با نقطه صفر مرزی تفاوت دارد و طرف مقابل 
فکر می کند دیوار یا فنس آن نقطه صفر مرزی است که البته به آنها به آنها گفته 
شده است. به طالبان هم تذکر داده ایم این مسایل ، حقوقی است  و دیوار با نقطه 
صفر مرزی تفاوت دارد. وحیدی همچنین درباره لزوم موضع گیری جریان های 
سیاسی درباره مواضع برخی افراد سیاسی، گفت: موضوع جدی است، گروه های 
سیاســی مجوزدار باید در چارچوب های قانونی و براساس اساسنامه خود عمل 
کنند. حفظ و التزام به ارزش های نظام مســأله مهمی است، ولی هستند افرادی 
که این ارزش ها را رعایت نمی کنند. گروه های سیاسی باید در این موارد مواضع 

خود را روشن کنند. 

اعمال تحریم های ظالمانه، خلاف قانون 
و ناقض حقوق انسانی است

معاون اول قوه قضائیه در اجلاس رؤسای دیوان عالی کشورهای عضو سازمان 
همکاری شــانگهای تحولات قانون گذاری جمهوری اســلامی ایــران در حوزه 

مجازات های جایگزین حبس و شرایط اعمال این مجازات ها را تببین کرد.
به گزارش معاونت امور بین الملل قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محمد 
مصدق، در مراســم اختتامیه اجلاس شانگهای، ارتقای رسیدگی های قضایی در 
کشورها را مرهون تبادل تجارب میان آنها و در برابر یک جانبه گرایی، تحمیل اراده 
و زورگویی را در تضاد با پویایی حقوق و ناقض حقوق انسانی، دانست و بر آمادگی 
دستگاه قضایی جمهوری اسلامی ایران برای تبادل تجربیات با سایر کشورهای 
عضو خصوصاً در زمینه هایی چون جرایم سایبری و استفاده از هوش مصنوعی در 
رسیدگی های قضایی و همچنین مجازات های جایگزین حبس، تأکید کرد. در این 
اجلاس مجازات های جایگزین حبس، شرایط فرزندخواندگی، ورشکستی اشخاص 
حقیقی و حقوقی، جرایم سایبری، استفاده از فناوری های نوین و هوش مصنوعی 
در فرایند تحقیقات و دادرســی های کیفری، اصلی ترین موضوعات مورد بحث از 
سوی اعضای سازمان همکاری شــانگهای بود. این نشست عصر روز جمعه 28 
مردادماه به کار خود پایان داد. هجدهمین اجلاس فوق سال آینده و به میزبانی 

هندوستان در شهر دهلی نو برگزار خواهد شد. 
معاون اول قوه قضائیه در حاشیه این اجلاس، با رئیس دیوان عالی قرقیزستان 

آقای ضمیربیک بازابیک اف نیز دیدار و گفت وگو کرد.

اخبار کوتاه

تلاش اسرائیل برای فردای برجام

ادامه از صفحه 1
یــک روز قبــل از این اتفاق نیز انفجاری در یک مرکز نظامی حســاس که 
ویژه تولید ســلاح های جنگی و موشــک های مختلف است در منطقه »گوش 

دان«فلسطین اشغالی رخ داده بود.
ورود یک موشــک به عمق جبهه اسرائیل آن هم به شکلی که سامانه گنبد 
آهنین قادر به رهگیری آن نباشد به این معناست که زرادخانه موشکی مقاومت 
در هر زمان آماده پاســخ به تجاوزات رژیم صهیونیستی خواهد بود. به عنوان 
مثــال به اعتراف منابع اســرائیلی مقاومت لبنان دارای موشــک هایی با برد و 
کلاهک هــای انفجاری با وزن های متعدد اســت که وزن برخی از آنها به 300 
کیلو می رســد و این یعنی گنبد آهنینی که اسرائیلی ها به آن افتخار می کنند 

قادر به مقابله با این موشک ها نخواهد بود.
 همچنین ارزیابی خود صهیونیســت ها نشــان می دهــد در صورت وقوع 
درگیــری با لبنان بیش از 100 تا هزار عدد از این موشــک ها می توانند روزانه 
به ســمت جبهه اسرائیل شلیک شوند و محاسبات استراتژیک تل آویو را کاملًا 

بر هم بزنند.
در این میان موضوع دیگری که نگرانی اســرائیلی ها را برانگیخته مناسبات 
نزدیک روسیه و ایران است که بیشتر این همکاری ها در صحنه سوریه و نجات 
این کشــور از چنگال گروه های تروریستی نمود یافت. همین تحولات موجب 
شده تا فرضیه پایان استکبار رژیم صهیونیستی در منطقه و تغییر توازن قدرت 
به نفع محور مقاومت بیش از هر زمان دیگری به واقعیت نزدیک شود؛ به ویژه 
اگر کشــورهای عربی منطقه از خواب غفلت بیدار شــده و برای تحقق اهداف 

عربی در کنار یکدیگر مقابل دشمن واقعیشان بایستند.
منبع: خبرآنلاین 
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